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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Figyelembe vették a sajátos nevelést igénylő 
gyermekek érdekei? " 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

Egy év alatt  kiugró,  hat  százalékos növekedést  láthatunk a Központi  Statisztikai  Hivatal  adatai
alapján a sajátos nevelést igénylő gyermekek számában. Az idei tanévben már 100 ezer gyermek
tartozik ebbe a kategóriába. Több okai is van ennek a jelentős növekedésnek. Az egyik koronavírus
okozta  online  oktatás,  ami  sok  gyermek  lemaradását  okozta.  A  megfelelő  integráció  hiánya
iskolakezdéskor  sokszor  teremthet  olyan  helyzetet,  hogy annál  is  kialakulnak  tanulási  zavarok,
akinek kisebb a hajlama rá és megelőzhető lenne. A másik, járványhelyzettől független általános
probléma a 2019-ben módosított köznevelési törvény, amely alapján hatéves kortól kötelezővé vált
a beiskoláztatás, így nehezebb elhalasztani azt. Sokan még nem állnak készen ebben a korban az
iskolakezdésre.  A  hatéves  gyermekek  20  százalékának  még  nehezen  megy  a  beszédhangok
megkülönböztetésének képessége és plusz időre, valamint felkészítésre lenne szükségük. A tanulási
zavarok  sok  tanulónál  kiküszöbölhetőek  lennének,  ha  a  számukra  megfelelő  felkészítéssel
érkeznének meg az iskolarendszerbe.

 

Ezzel kapcsolatban tisztelettel kérdezem:

 

1.  Kívánják-e  módosítani  a  2019-es  köznevelési  törvényt,  annak  érdekében,  hogy  megfelelő
felkészülési időt biztosítsanak a gyermekeknek az iskolakezdéshez?



 
 

2. Milyen szakmai szempontokat vettek figyelembe, amikor módosították a köznevelési törvényt?
Figyelembe vették a sajátos nevelést igénylő gyermekek érdekeit?

 

3.  Milyen  további  intézkedéseket  terveznek  annak  érdekében,  hogy  ne  növekedjen  ilyen
drasztikusan a sajátos nevelést igénylő gyermekek száma?

 

Válaszát várva.

 

Tisztelettel,

Ungár Péter (LMP)

Budapest, 2021.12.22.
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